
Generalforsamling Vedehøj Vandværk. 
 

Generalforsamling afholdt i Grønfeldt Forsamlingshus, torsdag den 18. april 2024 kl. 19:30. 
 

1. Jørgen Ivar Brus Mikkelsen, Molsvej 108, 8400 Ebeltoft, blev valgt til dirigent. Jørgen Ivar 
kunne konstatere at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. 

2. Formand, Torben Simonsen, fortalte i beretningen, at vandkvaliteten fortsat er helt i top for 
vandværket. Der har igen i år ikke været nogen anmærkninger. Der er oppumpet 70.607 
m3, med et spild på 4,5 % Lidt højere spild, end sidste år, men stadig helt acceptabelt. 
Vedehøj har nu fået lavet en fuld opdatering på alle kort over vandledningerne, således at 
alt ligger i LER. Der har i år været et enkelt større brud, på rørledningen mellem Femmøller 
og Agri. Vandværkets rentvandstanke er blevet rengjorte og efterset med dykkere. Det blev 
her konstateret at tankene er i fin stand. Den elektroniske styring i vandværket som 
videresender alarmer, er gået i stykker, efter der blev gravet et kabel over. Det har voldt lidt 
problemer at finde nogen der kan finde fejlen, så den kan blive udbedret. Et nyt 
styringsmodul, vil ifølge Silhorko koste 361.000 kr. Vedr. sammen lægning med Vrinners, har 
Vedehøj fået begrænsninger i indvindingstilladelsen, således at vi med de nuværende 
boringer ikke vil kunne forsyne en så stor gruppe forbrugere. Der er fundet et egnet sted til 
en ny boring, på den gamle kirkesti, mellem Femmøller og Agri, men dette område er ejet 
af Naturstyrelsen, der ikke ønsker at der bliver anlagt en boring. Det er blevet udtalt fra 
kommunen, men ikke på skrift, at De ikke forventer at Vedehøj kan få en tilladelse til 
boringen. Vandpriserne er blevet hævet lidt, men der er stadig problemer med at få 
godkendt takstbladet. Kommunen mener at vandpriserne skal hæves væsentligt. Deres 
bud, vil give et overskud på 720.000 kr. pr. år, hvilket bestyrelsen absolut ikke kan 
acceptere.  

3. Regnskabet gennemgået af kasser, Just B. Knudsen. I 2028 skal alle vandure skiftes og 
erstattes af nye, med isat SIM-kort. En forventet udgift på ca. 750.000 kr. Vedehøj har en 
egenkapital på ca. 1.000.000 kr. pt. Flere gode spørgsmål fra salen og herefter blev 
regnskabet godkendt. 

4. Vandværkets fremtid, med hensyn til sammenlægning af Vrinners Vandværk har trukket ud, 
da Vrinners mente at det første tilbud var alt for dyrt. Her efter 3 år, er priserne steget ca. 
300 %. Da det heller ikke ser ud til at vi kan få lov til at lave en boring, hvor vi har fået anvist 
vand, er hele sammenlægningen med Vrinners sat i bero. Torben oplyste at der var kommet 
en henvendelse fra Taastrup Vandværk om en mulig sammenlægning. Vedehøj har 
indvindingstilladelse på 100.000 m3. Bruger selv ca. 70.000 m3. Taastrup bruger ca. 6.500 
m3 og hvis Landbrugsskolen skal forsynes, bruger den ca. 10.000 m3. Der er vand nok, men 
idet der ikke er etableret en rørledning, vil det umiddelbart kun være forbundet med 
udgifter. Der blev en god debat om vandværkets fremtid og det blev fra en enig sal, 
vedtaget at følge bestyrelsens anbefaling om at takke nej til Taastrup Vandværk. 

5. Der var indkommet et forslag fra Kejlstrup Fælleshus, der ansøgte om at blive fritaget for 
tilslutningsafgiften til vandværket. Fælleshuset vil selv stå for alt det praktiske arbejde og 
selv afholde alle udgifter i forbindelse med tilslutningen. Ønsket er begrundet i det 
almennyttige formål. De fremmødte gav bestyrelsen mandat til at arbejde videre med 
ønsket. 



6. Leif Nielsen og Helle Knudsen ønskede ikke genvalg. Jesper Birch og Niels Kirk blev begge 
valgt ind i bestyrelsen. 

7.    Helle Knudsen blev valgt som suppleant. 
8. Johan B. Mikkelsen og Ole B. Sørensen blev genvalgt som revisor. 
9. Intet til evt. 

Der takkes for god ro og orden. 
 
Referant. 
Leif K. Nielsen. 


